
 

Lange: ES-ASV brīvās tirdzniecības nolīgums kā
"kuģis nemierīgos ūdeņos"
 
Eiropas Savienība 2013. gada jūnijā uzsāka sarunas ar ASV par pasaulē lielāko brīvās
tirdzniecības nolīgumu, kas sola straujāku izaugsmi un vairāk darbavietu. Pēc septiņām
sarunu kārtām daudzi jautājumi palikuši neatrisināti. Mēs aicinājām Parlamenta
Starptautiskās tirdzniecības komitejas priekšsēdētaju Berndu Langi (S&D, Vācija) izteikt
viedokli par Parlamenta pozīciju.
 
Jūs pašlaik strādājat pie ziņojuma, kurā tiks novērtēti brīvās tirdzniecības nolīguma
sarunu rezultāti. Pēc jūsu sacītā tas ļaus atsākt sarunas ar jaunu sparu. Kas pašlaik
"bremzē" sarunas?
 
Kuģis peld nemierīgos ūdeņos un mums nepieciešams svaigs skatījums, lai Parlaments varētu
apstiprināt šo nolīgumu. Pirmkārt, mums nepieciešama absolūta pārredzamība, lai labāk
komunicētu ar sabiedrību un atbildētu uz viņu bažām. Otrkārt, mums nepieciešams novērtēt jau
padarīto. Mēs saprātam, ka dažās jomās, piemēram ķīmijas rūpniecībā, mums neizdosies
panākt vienošanos. Visbeidzot, mums jāstrādā pie vispretrunīgākajiem jautājumiem, tajā skaitā
pie investoru un valsts strīdu izšķiršanas sistēmas.
 
Brīvās tirdzniecības nolīgums ir izraisījis kritikas vilni sabiedrībā. Cilvēki baidās par
hlorētas vistas gaļas ienākšanu tirgu, cīņu par ģeogrāfiskās izcelsmes norādēm tādiem
produktiem kā parmezāna siers un valsts pakalpojumu privatizēšanu. Vai šīs bažas ir
pamatotas?
 
Pārredzamības trūkums ir radījis daudz nepamatotu bažu. Tomēr jāatzīst, ka dažas no šīm
bažām ir pamatotas. Piemēram, par ģeogrāfiskās izcelsmes norāžu aizsardzību vēl jādiskutē.
Nākotnē es gribu būt drošs, ka parmezāna siers nāk no Parmas un Švarcvaldes šķiņķis no
Švarcvaldes nevis no Ontārio.
 
Kā ES būtu jāatbild uz trešo valstu, piemēram Turcijas, kurai ir brīvās tirdzniecības
nolīgums ar ES un Meksikas, kura noslēgusi līgumu ar ASV, bāzām?
 
Mums jāpārliecinās, ka viņu intereses tiek ņemtas vērā un, ka viņi tiek iekļauti sarunu procesā.
 
Vai uzskatāt, ka ir iespējams sarunu procesu noslēgt līdz šā gada beigām?
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Tas atkarīgs no ASV.
 
Papildu informācija
Bernds Lange (S&D, Vācija)
Parlamenta ziņojums par tirdzniecības nolīgumu - darba dokuments
LinkedIn diskusija par TTIP
Vairāk informācijas par TTIP
Eiropas Komisijas informācija par TTIP
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http://www.europarl.europa.eu/meps/lv/1909/BERND_LANGE_home.html
http://www.europarl.europa.eu/meetdocs/2014_2019/documents/inta/dt/1045/1045492/1045492en.pdf
https://www.linkedin.com/groups/TTIP-more-transparency-more-facts-4157950.S.5963244529900351489?trk=groups_most_recent-0-b-ttl&goback=.gmr_4157950
http://www.europarl.europa.eu/thinktank/en/search.html?word=TTIP
http://ec.europa.eu/trade/policy/in-focus/ttip/about-ttip/


Starptautiskās tirdzniecības komitejas priekšsēdētajs Bernds Lange
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